
P R O T O K Ó Ł  Nr XXV/2020 

z XXV sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 27 listopada 2020 r. 

w Sali OSP w Kraszewicach 
 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył sesję i 

po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 

posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 

i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

przedstawia się następująco:  

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXV sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2020-2028, 

3) ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 

4) ustalenia stawek podatku od środków transportowych, 

5)zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Kraszewice na rok 2021  

na realizację projektu pn. „E-usługi na rzecz lokalnych społeczności”  

realizowanego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego  

na lata 2014 – 2020, 

 6) przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Kraszewice z organizacjami    

pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami  na 2021 rok, 

7)zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2021. 

   8. Interpelacje i zapytania Radnych.  

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

   10. Wolne wnioski i informacje. 

   11. Zakończenie obrad. 

 

 

Punkt 3. Wybór   Sekretarza obrad sesji  



Na Sekretarza Obrad XXV Sesji Rady Gminy wybrana została radna Małgorzata 

Broniecka  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił sekretarza XXIV sesji Józefa Wojtaszka o 

wypowiedź na temat protokołu  z XXIV 

Sekretarz XXIV sesji stwierdził, że protokół był zgodny i prosił o przyjęcie bez 

odczytania  

( za 14 głosów, przeciw- 0 głosów, wstrzymało się- 0 głosów ) 

 

 
 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i 

realizacji   uchwał. 
 

Wójt przedstawił sprawozdanie 
Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała zapytał: Chciałbym się dowiedzieć, kto zadecydował powiat czy 

gmina o budowie chodnika Renta – Kraszewice po prawej stronie w kierunku 

Kraszewic. Przecież dodatkowo musimy partycypować w kosztach budowy o około 

130 mb więcej chodnika. Bylibyśmy o 130 mb bliżej Kraszewic niż teraz. Ja 

osobiście i nie tylko ja byłem przekonany, że chodnik będzie budowany po drugiej 

stronie i za skrzyżowaniem z ulicą Kwiatową przejdzie na drugą stronę. 

Wójt Gminy odpowiedział że to jest wspólna decyzja moja Urzędu Gminy Powiatu 

Ostrzeszowskiego. My  z państwem  uzgadnialiśmy że chodnik pójdzie po tamtej 

stronie przy stacji paliw i tu będzie się łączyć z chodnikiem z Osiedla. Decyzja była 

aby z tej strony chodnik bo to jest wniosek mieszkańców. Z tamtej strony też budują 

się nowe domy . W przyszłości jest plan aby połączyć z chodnikiem na ul kwiatowej.  

 

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

 Punkt6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił sprawozdanie  

W dniu 11 listopada w Święto Niepodległości razem z Panią wiceprzewodniczącą 

Stanisławą Zdych i panią skarbnik Magdą Baś braliśmy udział w uroczystej mszy 

świętej za ojczyznę, po której złożyliśmy kwiaty i zapaliliśmy znicz, przy pomniku 

ku czci poległych za ojczyznę. 

 



W ostatni wtorek brałem udział w pogrzebie śp. ks Tadeusza Małolepszego. W jego 

intencji od Rady Gminy została też  zamówiona Msza Święta. 

Odbyły się posiedzenia komisji stałych : 

17 listopada obradowała Komisja Rewizyjna 

23 listopada odbyło się wspólne posiedzenie komisji stałych 

 Proszę przewodniczących obrad o kilka słów na ten temat posiedzeń komisji. 
 

Sprawozdanie z Komisji Rewizyjnej przedstawiła radna Małgorzata Broniecka 

Radna przedstawiła dwa protokoły, które stanowią załącznik do protokołu  

Protokół dotyczący wykonania budżetu za I półrocze 2020 stanowi załącznik nr 4 
 

Protokół dotyczący kontroli wydatków pozapłacowych w Urzędzie Gminy 

Kraszewice za 2019 rok  i Rekontrola pomiarów i opłat od powierzchni użytkowych 

zajmowanych przez podmioty prowadzące działalność gospodarczą oraz wykazanie 

nieprawidłowości i zaległości w tym zakresie za rok 2019 i I półrocze 2020 roku. 

Stanowi załącznik nr 5 

 

Sprawozdanie z Komisji Wspólnych przedstawił przewodniczący Komisji 

Budżetowej Radny Sylwester Gołdyn  

Na Komisji zostały zaopiniowane następujące uchwały 

  

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2020-2028, 

3) ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 

4) ustalenia stawek podatku od środków transportowych, 

5) zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Kraszewice 

na rok 2021 na realizację projektu pn. „E-usługi na rzecz lokalnych 

społeczności” realizowanego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego 

Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 

 6) przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Kraszewice z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami  

na 2021 rok, 

7) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2021 

Wszystkie uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie  

 

 

 



 Punkt 7. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

 

 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXV/166/2020 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

 

 (za - 14głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr    6 do niniejszego protokołu. 

 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2020 – 

2028, 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIV/167/2020 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2020 – 2028,  

 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr    7 do niniejszego protokołu. 
 

 

3)  ustalenia stawek podatku od nieruchomości 
Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy  

 

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała stwierdził Jeżeli chodzi o podatek od nieruchomości, to tak jak na 

posiedzeniu komisji wspólnych powiedziałem jestem za tym aby w roku 2021 nie 

podnosić tego podatku. Wszyscy wiemy  

w jakich czasach obecnie żyjemy i takie zachowanie Gminy byłoby bardzo dobrze 

odebrane ze strony społeczeństwa, przedsiębiorców i innych osób prowadzących 

działalność gospodarczą. Ja wiem, że nie wszystkich ta sytuacja w jednakowym 

stopniu dotknęła  

i dlatego ci przedsiębiorcy, którzy nie byli w stanie wypracować planowanych 



przychodów niech składają indywidualne wnioski do pana wójta o umorzenie w 

całości bądź zwolnienie  

z części podatku od nieruchomości. 

W związku z powyższym stawiam wniosek o nie podnoszenie stawek podatku od 

nieruchomości w roku 2021.  

Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi Radnego , że rozumie wniosek Pana Jana .  

Podnosimy stawkę od budynków o 60 gr do kwoty 17zł 90gr wzrost tej stawki 

pozwoli nam uzyskać  większy przychód o ok 20 tys. zł rocznie. Pani skarbnik 

przygotowała również porównanie stawek z innymi Gminami i mamy jedną z 

mniejszych stawek. Pozostałe gminy mają stawki powyżej 20 zł . Proszę o 

zwaloryzowanie tej stawki 

Przewodniczący Rady poddał  następujący wniosek pod głosowanie  

wniosek aby w 2021 roku nie podnosić stawek podatku od nieruchomości  

Wniosek został odrzucony  

( za -1 głos, przeciw 11 – głosów, wstrzymało się – 2 głosy ) 

 

 

 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXV/168/2020 w sprawie ustalenia 

stawek podatku od nieruchomości 

(za - 13 głosów , przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos), 

która stanowi załącznik nr  8 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

4)  ustalenia stawek podatku od środków transportowych 
 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXV/169/2020  

w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych  

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głos, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr  9 do niniejszego protokołu. 



 
 

5)   zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Kraszewice na rok 

2021 na realizację projektu pn. „E-usługi na rzecz lokalnych społeczności”  

realizowanego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego na lata 2014 – 2020, 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  
 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXV/170/2020  

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Kraszewice 

na rok 2021 na realizację projektu pn. „E-usługi na rzecz lokalnych 

społeczności” realizowanego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego 

Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020, 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokołu. 
 

6) przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Kraszewice z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami  na 

2021 rok, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy   

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek zwrócił uwagę że w paragrafie 8  zapisano "Do 

priorytetowych zadań publicznych Gminy Kraszewice należy: 

1) wspieranie upowszechniania sportu i kultury fizycznej 

2) wspieranie inicjatyw na rzecz kultury, zachowania tradycji i dziedzictwa 

kulturowego oraz integracji lokalnych społeczeństw.  

W rozdziale  9 zapisano, że w projekcie budżetu gminy na 2021rok na realizację w 

wymienione zadania planuje się 120tyś. złotych. Jednak w budżecie gminy 120tyś. 

złotych zabezpiecza się tylko na sport co wyklucza zabezpieczenie środków na rzecz 

wspierania inicjatyw na rzecz kultury, zachowania tradycji i dziedzictwa 

kulturowego oraz integracji lokalnych społeczności. W razie rozpatrywania 



złożonego wniosku na ten cel wniosek upadnie z powodu braku zabezpieczenia 

środków na ten cel w budżecie w 2021r. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że rozmawiamy teraz na temat uchwały i tam wskazujemy 

zadania priorytetowe dla naszej gminy a nie rozmawiamy o budżecie na przyszły rok  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXV/171/2020  

w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Kraszewice z 

organizacjami   

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr  11 do niniejszego protokołu. 

 

 

7) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2021. 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy 

plan pracy przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna 

Małgorzata Broniecka  

Do projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania  

 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek aby w 1 kwartale 2021roku przeprowadzić 

kontrolę z udzielonych zamówień publicznych do 30tyś. i powyżej 30tyś. euro. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Broniecka stwierdziła, że tak 

jak na Komisji Rewizyjnej tak i teraz wprowadzenie takiego punktu jest bezzasadne 

 W wyniku jawnego głosowania wniosek radnego Jana Wojtaszka został odrzucony 

(za - 3 głosów, przeciw – 10 głosów, wstrzymało się – 1 głosy), 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXV/172/2020  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2021. 
 
 

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2głosy), 

która stanowi załącznik nr  12 do niniejszego protokołu. 
 



8. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie było żadnych  interpelacji 

 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 
Nie było odpowiedzi na interpelacje 

 

10. Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Jan Mamiak  podziękował za wykonaną drogę na ul Słonecznej . Mieszkańcy 

są teraz uspokojeni , że można bezpiecznie jeździć. Jeśli chodzi o chodnik są skargi 

czemu nie był odrazy zrobiony. Prosiłbym aby  ten chodnik był poprawiony. 

Radny Jacek Wabnik w imieniu mieszkańców podziękował za zwiększenie 

bezpieczeństwa naszej wsi przez   zamontowanie luster na skrzyżowaniach  

Jest tez druga sprawa po zakończeniu przebudowy strugi Kraszewskiej zrobiono rów 

z tej strugi, ale chodzi o drogę dojazdową  do pól aby inwestorzy doprowadzili tę 

drogę do stanu jakiego była wcześniej 

Radny Józef Wojtaszek podziękował za drogę w kierunku do Jaźwin  

Radny Jan Puchała poinformował, że przejechał się drogą Jelenie Jajaki i nie we 

wszystkich miejscach jest zgodnie ze SIWZ ja wiem że ona na całej długości 3 cm 

warstwy wiążącej 4 ścieralnej . Proszę o monitorowanie bo podejrzewam , że jest 5 

lat gwarancji  

Wójt Gminy poinformował Pana Mamiaka ,że poprawimy te wjazdy. Proszę 

konkretnie mi wskazać. W tej chwili też mamy ograniczone siły robocze. 

Odpowiedź dla Pana Puchały . Od Jelenii powinna być dwa razy nakładka . Moim 

zdaniem to widać po chodnikach i płotach. Na pewno tam była kładziona 2 razy 

masa . Pobocza jeszcze będą utwardzone tłuczniem. Nie było jeszcze odbioru drogi . 

Być może poproszę o sprawdzenie pana Niedźwiedzkiego. Dziękuje za uwagę 

 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek dotyczący 723 członków GSW w 

Kraszewicach. Radny przeczytał decyzję Starosty Ostrzeszowskiego, która jest 

odpowiedzią na wcześniej wysłane pisma (decyzja i pisma stanowią  załącznik nr 

13 do protokołu). Radny zgłosił uwagi do decyzji Starosty. Pomimo, że mieszkańcy 

5 sołectw – sekcji złożyli oświadczenie, że wybory przedstawicieli na Walne 

Zgromadzenie GSW w ich sołectwach się nie odbyły. W piśmie od Starosty widnieje, 

że taka nieprawidłowość była tylko w Głuszynie. Starosta nie odnosi się w zaistniałej 

sytuacji co robić dalej pomimo, że taka sytuacja miała już miejsce wcześniej.  

Radny złożył wniosek aby Starosta wyznaczył osobę pełniącą obowiązki zarządu 

GSW. Przytaczając zapisy prawa wodnego art. 180, który brzmi „ W przypadku 

powtarzającego się naruszania przez zarząd prawa i statutu ( nie wybrania nowych 

delegatów i nie zwołania Walnego Zgromadzenia) Starosta może w drodze decyzji 

rozwiązać zarząd (tak jak to uczyniono) wyznaczając osobę pełniącą jego obowiązki. 

W terminie 3 miesięcy od dnia wyznaczenia osoba ta ma zwołać Walne 

Zgromadzenie Przedstawicieli w celu wybrania nowego zarządu. 



Na dzień dzisiejszy GSW w Kraszewicach jest pozbawiona zarządu.   

 

Sołtys Jan Kędzia prośba i Apel 

Trzeba coś zrobić aby by w Spółce Wodnej w Kraszewicach było normalnie. 

Trzeba zrobić porządek odnośnie Wyboru Delegatów w Spółce Wodnej na 5 letnią 

kadencje wyboru zarządu i Komisji Rewizyjnej. W sołectwie nr 2 nie było 

wysłanych żadnych zaproszeń i kurend informujących członków o dacie i godzinie 

zebrania członków Spółki Wodnej. Nie może być tak, żeby członkowie byli pomijani 

przy wyborze delegatów do władz Spółki, do zarządu i Komisji Rewizyjnej. 

Podstawa prawna to statut GSW. Zarząd GSW wysyłał zlecenia do firm 

windykacyjnych na rolników członków Spółki Wodnej 

Wniosek sołtysa aby uchwalony budżet przez radę Gminy na sesji w grudniu  

przekazać sołtysom. Oraz aby Dokonać zapłaty mieszkańcom za zajęty pas gruntu 

pod drogę gminną Podlas Podkuźnica i oznaczenie geodezyjne pasa drogi. 

 

Radny Jan Puchała zapytał 

Panie przewodniczący, dwie sesje wstecz prosiłem Pana o to aby przesyłać 

wszystkim radnym protokoły z posiedzeń wszystkich komisji. Pan Przewodniczący 

stwierdził, że nie ma żadnych przeszkód aby tak się stało. Do tej pory nie mamy 

przesyłanych protokołów. Dlaczego ? 

 

11. Zakończenie obrad  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, 

sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach - zamykając tym samym o 

godz. 11:37 XXV sesję Rady Gminy Kraszewice.  
    

   Protokołowała:                                                                          Sekretarz Obrad                                                   

 

    /-/ Lidia Plewa                                 /-/   Małgorzata Broniecka      
 


